
 
Valtuustoaloite yliopistosta Harjavaltaan 
 
Valtuusto 10.02.2025 § 5  
  
 

”Valtuustoaloite 
 
Harjavalta on menestyvä kunta keskellä Satakuntaa. Harjavaltaan tarvitaan 
yliopisto. Harjavallan yliopistossa tulee olla lääketieteen, farmasian ja 
tekniikan tiedekunnat.  
 
Yliopisto Harjavallassa palvelee koko Satakunnan kasvua ja kehitystä. 
Meidän hyvät kulkuyhteydet ovat ensiluokkaisen tärkeässä roolissa, että 
yliopisto voidaan toteuttaa Harjavaltaan. 
 
Meillä Harjavallassa on jo merkittävää teollisuuden keskittymää. 
Yliopistolla me varmistamme, että teollisuus saa juuri sellaista työvoimaa 
mitä tarvitaan. Yhteistyöllä teollisuuden kanssa vastaamme globaalisti 
maailman oikeansuuntaiseen kehitykseen. Yliopistokaupunkina Harjavalta 
tulee olemaan sellainen menestystarina, jollaisena minä näen minun 
Harjavaltani tulevaisuudessa.  
 
Harjavallassa 10.2.2025 
valtuutettu  
Markus Adenberg 
Jari Leppäaho” 
 

 
Päätös Hallintosäännön ja kuntalain perusteella aloite lähetetään 

kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 
 

 ---    
 
KH 12.05.2025 § 107  
  
 
 Suomen järjestelmän mukaiset yliopistot on Suomessa lueteltu 

yliopistolaissa 2009/558. 
 
 Uuden yliopiston perustaminen edellyttäisi muutosta yliopistolakiin eli 

uuden yliopiston perustaminen on mahdollista vain eduskunnan 
hyväksymän lainsäädäntömuutoksen kautta, jolla yliopisto lisättäisiin 
yliopistolakiin.  

 
 Yliopistolain muuttaminen tapahtuu samojen periaatteiden mukaan kuin 

muutkin lakimuutokset, eli edellyttää lainvalmisteluprosessia 
ministeriössä, joka voi käynnistyä esim. hallitusohjelman kirjausten 
pohjalta, hallituksen päätöksellä, eduskunnan lausumalla tai 
kansalaisaloitteesta.  

 



 Harjavallan kaupunki pitää tärkeänä, että Porin yliopistokeskusta 
kehitetään edelleen kohti yliopistostatusta koko Satakunnan 
elinvoimaisuuden edistämiseksi.  
 

Lisätietojen antaja Kaupunginjohtaja Hannu Kuusela, puh. 044 432 5201 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että se merkitsee tietoonsa 

saatetuksi kaupunginhallituksen antaman lausunnon koskien yliopistosta 
Harjavaltaan vastauksena Markus Adenbergin ja Jari Leppäahon tekemään 
valtuustoaloitteeseen 10.2.2025 / 5 §. 
 
Valtuusto toteaa aloitteen tulleen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
 
 
Täytäntöönpano valtuusto 
 
 --- 
 
Valtuusto 26.05.2025       
49/12.00.01/2025    
 
Päätösehdotus Valtuusto merkitsee tietoonsa saatetuksi kaupunginhallituksen antaman 

lausunnon koskien yliopistosta Harjavaltaan vastauksena Markus 
Adenbergin ja Jari Leppäahon tekemään valtuustoaloitteeseen 
10.2.2025/5 §. 
 
Valtuusto toteaa aloitteen tulleen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös    
 


